
COVM-vergadering 13-7-2023. Rondvraag (agendapunt 8). 

Verdroging van Natura-2000-gebied De Bult en van omliggende agrarische gronden, (mede) als 
gevolg van grondwateronttrekkingen vanaf het terrein van de Generaal Best Kazerne; 
vergunningplicht; oplossing noodzakelijk. 

TER INLEIDING 

Volgens het concept van het LESA-onderzoek in het kader van de Gebiedsgerichte aanpak (GGA) 
voor Natura-200-gebied De Bult (gelegen vanaf 1.000 meter ten zuiden van het terrein van De Peel in 
de gemeenten Deurne en Venray) worden (dat wordt vooralsnog gesteld), zonder de daarvoor 
vereiste vergunningen, grote hoeveelheden grondwater onttrokken vanaf het terrein van De Peel die 
vervolgens "gewoon" worden geloosd in een openbare watergang en verder worden afgevoerd. 
Het zou gaan om een lozing van 20 liter/sec, 24/7 het hele jaar door, of, op jaarbasis, 600.000 m3 (ter 
vergelijking: dat is het waterverbruik per jaar van ongeveer 6000 gezinnen)! 
Deze omvangrijke grondwateronttrekking heeft aanzienlijke nadelige gevolgen voor het niveau en de 
stabiliteit van de grondwaterstand in De Bult; er is daar sprake van ernstige verdroging. En dát waar 
het in dat gebied N2000-doelstelling is om te komen tot hoogveenregeneratie. 

Daarnaast is mij gebleken uit gesprekken met omliggende agrariërs dat zij ook verdroging van hun 
akkers ervaren en in dat verband kijken zij richting de onttrekkingen vanuit het Defensieterrein als 
(mede) veroorzaker daarvan. 

ONDERZOEK 

ik ben, samen met enkele omwonende agrariërs, in het terrein gaan kijken. Vanaf de afrastering aan 
de zuid-west-kant van De Peel is het pompgemaal goed te zien en de lozing van het opgepompte 
water vindt plaats net buiten het terrein, op korte afstand van dat pompgemaal. Wat "een plens" 
water komt daaruit! Het wordt geloosd op een openbare watergang van Waterschap Aa en Maas, 
welke watergang nog niet zo lang geleden door dat Waterschap is verbreed en verdiept om het 
water nog sneller te kunnen afvoeren! 

Ben vervolgens bij de voor onttrekking van grondwater en voor lozing van water op 
oppervlaktewater bevoegde en verantwoordelijke overheidsinstanties, te weten: de provincie Noord 
Brabant en het Waterschap Aa en Maas, gaan informeren naar onderliggende vergunningen voor 
deze activiteiten. Resultaat daarvan: men weet van niets, of zegt niet competent te zijn (provincie 
Noord-Brabant) en er zijn geen vergunningen!! 

Ik kwam in contact met de Werkgroep Behoud de Peel. Die instantie heeft bij de provincie Noord-
Brabant om handhaving verzocht omdat deze grondwateronttrekking ook zonder de vereiste 
vergunning o.g.v. de Wet natuurbescherming plaats zou vinden. Dat verzoek is door de provincie 
doorgestuurd naar het Ministerie van LNV omdat LNV in dit geval het bevoegd gezag daarvoor is. 
De door dat Ministerie richting de Werkgroep Behoud de Peel gestelde reactietermijn van 8 weken 
loopt nog. 

Ook elders is er aandacht voor de verdrogingsproblematiek van De Bult en noodzakelijk 
natuurherstel daarvan (o.a. in de Raad van de gemeente Gemert-Bakel), getuige artikelen in ED van 
26-5-2023 en GN van 31-5-2023. 

DE M VAN COVM 

Milieu is een van de aandachtgebieden waarmee onze commissie zich bezig houdt / mag houden. 
Ik ervaar in deze casus geen "evenwichtigheid", geen afweging van belangen, geen rekening houden 



met elkaar / elkaars omgeving. Het lijkt er op dat Defensie, om hun moverende redenen, gewoon 
grote hoeveelheden grondwater oppompt (is dat écht wei nodig?) en vervolgens klakkeloos weer 
loost. De omgeving heeft last van, al dan niet ernstige, droogteverschijnselen. 
En wat opmerkelijk is: (vooralsnog) ontbreken de noodzakelijke vergunningen voor het oppompen 
van grote hoeveelheden grondwater en voor lozing van dat opgepompte water op oppervlaktewater 
vanuit / vanaf het Defensieterrein De Peel. 

Er loopt, zoals gezegd, voorts nog een handhavingsverzoek van de Werkgroep Behoud de Peel m.b.t. 
het ontbreken van een grondwateronttrekkingsvergunning op grond van de Wet natuurbescherming. 

OPROEP/VERZOEK 

Ik verzoek Defensie om onze Cie zo snel mogelijk te informeren over het al dan niet voorhanden zijn 
van noodzakelijke vergunningen. Mochten die ontbreken (het kán toch niet waar zijn!), dan zouden 
die alsnog aangevraagd moeten worden, waarbij in die vergunningsprocedure(s) dan ook afweging 
van belangen zal moeten plaats vinden. 

Voorts een oproep aan Defensie om met de omgeving van De Peel (o.a. Werkgroep Behoud de Peel 
en omliggende agrariërs) in overleg te treden en te trachten te komen tot een redelijke afweging en 
verdeling van belangen ter voorkoming van (verdere) verdroging van omliggende agrarische gronden 
en van De Bult. 
Defensie zou onze Cie over de voortgang daarvan periodiek kunnen informeren. 

13-07-2023 

Drs. JPM Houba, lid COVM De Peel. 
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